
S P R A C H E N Z E N T R U MSommersemester 2025

Academic Writing Masterclass – In a Fresh New Format 
in Kooperation mit der Graduiertenakademie

Nr. Workshop Tag Zeit Raum Dozentin Voraussetzung
90069 Academic Writing 

Masterclass – 
In a Fresh New Format

02.09.25 
09.09.25 
16.09.25

09:00 - 11:00 
09:00 - 11:00 
09:00 - 11:00 

320 B2/C1 Kenntnisse 
werden 
vorausgesetzt

This 3-part workshop helps PhD candidates improve their academic writing step by step. You will learn how to 
develop clear and logical arguments and express your ideas with confidence. Through interactive exercises and 
hands-on practice, you'll work on paragraph and sentence structure, academic vocabulary, and register. In the final 
session, you’ll apply what you’ve learned by writing a section of your own research text. After the workshop, you will 
have the opportunity to receive detailed individual feedback from the instructor to support your progress. In order to 
benefit fully from the sessions, participants are expected to engage with self-study materials between sessions.

Master's students are also welcome to participate in the course, but priority is given to doctoral students.

This workshop is a revised version of our previous academic writing courses. It is being offered free of charge this 
semester.

____________________________________________________________________________________________

Dieser dreiteilige Workshop hilft Doktoranden, ihr akademisches Schreiben Schritt für Schritt zu verbessern. Sie 
lernen, wie Sie klare und logische Argumente entwickeln und Ihre Ideen selbstbewusst ausdrücken können. Mit 
interaktiven und praktischen Übungen arbeiten Sie an der Absatz- und Satzstruktur, dem akademischen Vokabular 
und dem Register. In der letzten Sitzung wenden Sie das Gelernte an, indem Sie einen Abschnitt Ihres eigenen 
wissenschaftlichen Textes schreiben. Im Anschluss an den Workshop haben Sie die Möglichkeit, ein ausführliches 
individuelles Feedback vom Dozenten zu erhalten, um Ihre Fortschritte zu unterstützen. Um von dem Workshop 
vollumfänglich zu profitieren, wird die Erfüllung von Selbstlernaufgaben zwischen den Sitzungen dringend 
empfohlen. 

Grundsätzlich können auch Masterstudierende an dem Kurs teilnehmen, aber Doktoranden haben Vorrang.

Dieser Workshop ist eine neu überarbeitete Version unserer früheren akademischen Schreibkurse und wird in 
diesem Semester einmalig kostenlos angeboten.

Dr. Henrik Bönner



S P R A C H E N Z E N T R U MSommersemester 2025

Academic Presentations Masterclass – In a Fresh New Format
in Kooperation mit der Graduiertenakademie

Nr. Workshop Tag Zeit Raum Dozentin Voraussetzung
90069 Academic Presentations 

Masterclass – 
In a Fresh New Format

04.09.25 
11.09.25 
18.09.25

09:00 - 11:00 
09:00 - 11:00 
09:00 - 11:00 

320 B2/C1 Kenntnisse 
werden 
vorausgesetzt

This 3-part workshop is designed for PhD candidates who aim to deliver clear, confident, and engaging academic 
presentations. Through interactive exercises and hands-on practice, participants will learn how to structure their 
talks effectively, communicate complex ideas with clarity, and enhance their delivery using body language and 
visual design. The sessions also offer strategies for handling challenging audience questions and creating impactful 
presentation slides. By the end, you'll be better prepared for your next academic presentation. To support continued 
improvement, each participant will receive personalized feedback from the instructor after the final session. In order 
to benefit fully from the sessions, participants are expected to engage with self-study materials between sessions. 

Master's students are also welcome to participate in the course, but priority is given to doctoral students.

This workshop is a revised version of our previous academic writing courses. It is being offered free of charge this 
semester.

____________________________________________________________________________________________

Dieser Workshop unterstützt Promovierende dabei, wissenschaftliche Präsentationen zu entwickeln, die nicht nur 
fachlich überzeugen, sondern auch ansprechend und souverän vorgetragen werden. Anhand interaktiver und 
praktischer Übungen lernen die Teilnehmer, wie sie ihre Vorträge effektiv strukturieren, komplexe Ideen klar 
vermitteln und ihren Vortrag durch Körpersprache und visuelle Gestaltung verbessern können. Die Sitzungen bieten 
auch Strategien für den Umgang mit schwierigen Publikumsfragen und die Erstellung wirkungsvoller 
Präsentationsfolien. Zur Unterstützung des weiteren Lernprozesses erhalten Teilnehmer:innen nach der letzten 
Sitzung ein individuelles Feedback vom Dozenten. Um von dem Workshop vollumfänglich zu profitieren, wird die 
Erfüllung von Selbstlernaufgaben zwischen den Sitzungen dringend empfohlen. 

Grundsätzlich können auch Masterstudierende an dem Kurs teilnehmen, aber Doktoranden haben Vorrang.

Dieser Workshop ist eine neu überarbeitete Version unserer früheren akademischen Schreibkurse und wird in 
diesem Semester einmalig kostenlos angeboten.

Dr. Henrik Bönner
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